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Já jsem Hospodin, tvůj Bůh, už z egyptské země. Nepoznal jsi Boha kromě mne; mimo 
mne jiného zachránce není.                                            Oz 13,4 ek. 
 
Ješto já jsem Hospodin Bůh tvůj od vyjití ze země Egyptské, a Boha kromě mne 
nepoznal jsi, aniž jest jiný vysvoboditel kromě mne.                                     Oz 13,4 kral. 

 
 
 Prorok Ozeáš burcuje lid k věrnosti. 
Dokonce na svém vztahu s ženou-
prostitutkou demonstruje věrnost, 
která nevěru přemáhá láskou. Jak jsme 
my věrní ve svých vztazích k lidem a 
k Bohu? Rozhoduje u nás láska nebo 
úvaha prospěšnosti ve vztahu k lidem, 
a hlavně k Bohu? 
 Bůh, Hospodin, s námi chce pořád a 
nadále mluvit. Chce, abychom mu byli 
věrní. Tak jako slušně vychovaný 
příchozí se nám představuje: Je, který 
je. Je, kterým byl tam v Egyptské zemi, 
kde se zdálo, že vládne nesvoboda. 
Bude s námi i tehdy, když se nám 
nebude zrovna v životě dařit.  
Bůh byl s námi v našich nesvobodách a 
vyvedl nás z nejednoho otroctví. 
Možná si někdo řekne: Otroctví a 
nesvoboda, tak to nám nehrozí. Už 
dávno otroctví je zrušeno, už dávno 
otroci nejsou. Už dávno u nás panuje 
svoboda.  Přesto se nám i dnes Bůh 

Hospodin takto představuje. Je ten, 
který vysvobozuje ze všech závislostí.  
 Chce za to jenom jedno, abychom jej 
milovali a byli věrní.  
Co jsme v životě poznali? A poznali 
jsme na svých životech věrnost Boží? 
Poznali jsme, že kromě Hospodina, 
vyvádějícího na svobodu, nikdo jiný 
není? Nebo se poohlížíme po někom, 
kdo nám svobodu zajistí? 
 Kolik vysvobození a kolik záchrany 
potřebujeme ve svém životě? To si 
každý musí zodpovědět sám. Prorok 
Ozeáš na svém životě poznal tajemství 
svobody Božích dětí, tajemství lásky 
přemáhající naši nevěru. Ozeáš zažil 
svobodu navzdory mnohým 
nesvobodám, které si my mnohdy do 
své životní cesty klademe sami. 
 Přeji vám všem, abyste v době 
prázdnin a dovolených zažili poznání 
Boží svobody, která se nám v Ježíši 
Kristu plně dává. 



Zprávy: 
Po době covidových opatřeních se konečně můžeme scházet. Sice omezeně, ale 
využívali jsme pro děti hojně zahrady, kde jsme měli táborák před tím, než se děti 
rozjedou na prázdniny. 
 
Noc kostelů, která se konala 28. května, byla hojně navštívena. Zuzana Bruknerová 
vyzvala členy sboru, aby přinesli to, co dělají pro svou potěchu. A tak modlitebna se 
zaplnila obrázky, háčkovanými kabelkami a koši, dřevěnými dekorativními miskami, 
patchworkovými čtverečkovanými dekami, portréty, zentanglemi. 
 
Dokument „Proč kostel?“, který natáčela Kája Kunecká, nám podal zajímavé 
odpovědi na otázky místa kostela a církve v naší současné společnosti. 
 
Kdo by měl zájem shlédnout rozhovory „Proč kostel?“ najdete je na youtube kanálu: 
https://youtu.be/9wH0fd1L_rk.  
Na youtube kanálu Milíčova kaple můžete shlédnout i bohoslužby, které probíhaly 
v období covidu-19. 
 
 
Dne 13. června se konala Sborová rada, kde proběhla opakovaná volba ses. 
kazatelky Evy Šormové. Byla zvolena na období od 1.1.2022 do 31.12.2022. Na 
Sborové radě byly předloženy zprávy o životě sboru. Proběhla též volba části Rady 
starších. Zvoleny do Rady starších byly ses. Alena Vantová a ses. Karla Kunecká. Jako 
náhradníci byly zvoleny ses. Alena Kellerová a ses. Milena Kelly. 
 
Ve dnech 7. srpna až 14. srpna proběhne tábor rodičů s dětmi. Již tradičně jezdíme na 
tábořiště v Drhlenách k Farářskému rybníku. S přípravou tábora kromě kazatelky 
pomáhá ses. Petra Náhlovská ze sboru v České Lípě. Tábora se zúčastní kromě rodin 
z pražského sboru ještě rodiny z Jablonce nad Nisou a Turnova. 
 
Dovolená kazatelky: 
Ses. kazatelka má dovolenou od 25. června do 4.července. Bude mimo republiku. 
V naléhavém případě volejte sestře kurátorce Evě Kejřové. 
 
Ses. kazatelka si též vybere v letních měsících dovolenou a to od 15. července do 5. 
srpna. Bude na chalupě. V naléhavých případech můžete volat na její mobilní telefon.  
 
Na září až listopad jsme obdrželi z Městské části Prahy 10 dotaci na pořádání 
Kulturního podzimu v Milíčově kapli. Opět budou druhý čtvrtek v měsíci probíhat 



večerní koncerty a třetí středu dopoledne dětská loutková představení.  Všichni jste 
srdečně zváni. 
Plakáty s pozvánkou budou včas vyvěšeny na stránkách našeho sboru. 
 
 
Přeji všem nabrání sil, dětem o prázdninách sluníčko, vodu a pohyb, nechť vás Pán 
Bůh ochraňuje. Těm, kdo budou trávit dovolenou, nechť se ve zdraví vrátí. Těším se 
na Vás všechny první zářijovou neděli, kdy společně budeme slavit Večeři Páně. 
 
Boží požehnání a pokoj, 
 
Eva Šormová 
 
 
 
 
 
 

            
 
Letos v březnu jsme si připomněli 115 let od narození ing.arch. Bohumila Bareše, který 
vytvořil návrh našeho kostela. Na kresbě návrhu kostela je karikatura Bohumila 
Bareše od J.B. Novotného z roku 1958. 
 



 
 

     
 
 
 
 
 
               Již v adventu vyjde nový Evangelický zpěvník, zde je jeho podoba. 


